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SLOVO STAROSTKY

Vážení a milí spoluobčané, 
ráda bych Vás všechny touto cestou pozdravila a popřála Vám hezký podzim. 
Léto a s ním spojené prázdniny a dovolené jsou za námi. Ano, počasí bylo 
letos extrémně horké. Teplé dny střídají chladná zářijová rána a my otáčíme 
další listy v kalendáři.

Především nás, stejně jako všechny obce, čekají komunální volby, které 
se uskuteční 5. a 6. října. Tento zpravodaj je tak posledním v tomto volebním 
období. Pevně věřím, že i nové zastupitelstvo bude pokračovat v nastavené 
periodicitě vydávání obecního zpravodaje. 

Na následujících stránkách si přečtete články o akcích a událostech, které se 
během léta udály. Můžeme i tímto způsobem na léto zavzpomínat. Například 
na pěší pouť do Hlubokých Mašůvek, na nohejbalový turnaj, na poutní mši 
v Korduli, na rozloučení s létem. Přesto, že jsme malá obec, snažíme se, aby 
se u nás konaly zajímavé společenské i sportovní akce. Jsem ráda, že se jich 
zúčastňujete a také jsem velmi ráda, že se na nich také podílíte organizačně. 

Do konce letošního roku je v plánu  setkání se seniory, tradiční a oblíbená 
halloweenská stezka odvahy, šipkový turnaj, představení ochotnického 
divadla, oblíbený vánoční jarmark a v neposlední řadě mikulášská nadílka 
na návsi spojená s tradiční hasičskou zabijačkou.  Máme se jistě na co těšit.

Pojďte se nyní s chutí pustit do čtení. Přeji vám pohodový podzim a hlavně 
hodně zdraví. To je totiž to nejdůležitější. 

Vaše starostka 
Petra Jílková

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

konané ve dnech 
5. – 6. října 2018

Zhodnocení volebního období 2014-2018

V uplynulém volební období se pod naším vedením za společného úsilí da-
řilo podporovat a organizovat kulturní, společenské i sportovní akce. 
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Intenzivně jsme se starali o vzhled návsi a okolí obce. K pravidelným pra-
cím patří například péče o zeleň. Velkou radost máme z vydařené realizace 
odpočinkové zóny na „horním konci“. Na tyto úpravy se nám povedlo získat 
dotaci z Jihomoravského kraje. Velké úsilí jsme věnovali dominantě naší obce,   
a to kapli sv. Jana Nepomuckého, kterou jsme ve spolupráci s farností Horní 
Dubňany a Římskokatolickou církví zrekonstruovali. Pevně věříme, že i noční 
nasvícení kaple i soch přidalo této památce na kráse. Pokračovali jsme v trendu 
oprav sakrálních staveb, které jsou v majetku obce. Na rozdíl od oprav křížů, 
které obec financovala z vlastních zdrojů, se na opravy kapliček podařilo získat 
dotace ze Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF). 

Z obecního rozpočtu jsme zrekonstruovali všechny autobusové zastávky. 
Díky tomu se čekání na autobus stalo příjemnější a zastávky vhodně doplňují 
upravený ráz obce. 

K dalšímu rozvoji obce jsme přispěli plným zasíťováním stavebních parcel, 
které obec v té době vlastnila. Všechny tyto parcely byly prodány, na nich stojí 
už tři rodinné domy před dokončením a na zbývajících šesti majitelé řeší pro-
jektovou dokumentaci a čekají na stavební povolení.

Největší investiční akcí v tomto volebním období bylo zbudování čističky 
odpadních vod a kanalizace v obci. Investorem byl VAK Třebíč, celková část-
ka byla necelých 60 mil. Kč. Podíl obce byl ve výši 5.953.786,- Kč. Součástí 
této investiční akce bylo finanční přispění občanům na zbudování domovních 
kanalizačních přípojek. Jsme si vědomi toho, že tato akce byla velkým zása-
hem do rozpočtu obce i domácností. Nicméně jsme přesvědčeni, že tento krok 
byl nezbytný a prospěšný nejen pro občany, obec, ale i pro životní prostředí. 
Navazujícím projektem byla rekonstrukce místních komunikací. Většinu silnic 
se nám podařilo zrekonstruovat, popřípadě zbudovat nové. V další etapě nás 
čekají nové chodníky. Uvědomujeme si, že ve volebním programu jsme měli 
uvedené opravy polních cest. Neopomněli jsme. Ale v opravách jsme upřed-
nostnili místní komunikace a chodníky. Polní cesty budou následovat vzápětí. 

Za zmínku také stojí zakoupení malé komunální techniky, která byla pro 
udržování zeleně v obci nezbytná. Na necelý milion korun vyšlo nové hasičské 
auto. Získali jsme na něj dotace z Jihomoravského kraje a ministerstva vnitra. 
Každoročně se nám daří přispívat hasičům na vybavení, díky kterému mohou 
pomáhat při ochraně zdraví a majetku občanů. 

Obecní zastupitelstvo iniciovalo vznik obecního zpravodaje. Zhruba čtyřikrát 
ročně se tak do všech schránek dostane zpravodaj, kde si občané mohou přečíst 
informace o dění v obci a také reportáže z akcí, kterých u nás není málo. 

Důstojně a pravidelně vzpomínáme na naše rodáky, Adolfa Opálku a Fran-
tiška Pospíšila. Jednou za pět let pořádáme velké pietní setkání za účasti vý-
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znamných lidí. Přispíváme tak k připomínání našich hrdinů a našich dějin. 
Zástupci obce se zúčastňují nejrůznějších pietních akcích v České republice.  
Díky tomu je také naše obec známá v celé republice. Každoročně uctíváme 
naše padlé vojáky při příležitosti ukončení druhé světové války. 

Celkově se nám v uplynulém volebním období povedlo do rozpočtu obce 
získat dotace a dary v celkové výši 10.900.000,- Kč.

Za Obecní zastupitelstvo Rešic 
zpracovala starostka obce Petra Jílková

Nastávající volební období 2018-2022

Pro nastávající volební období 2018-2022 byly zaregistrovány dvě kandi-
dátní listiny, a to Nezávislí a Tolerance.

Volební strana Nezávislí kandiduje v tomto složení:
1. Petra Jílková
2. Jiří Vorel
3. Ing. Anna Čurdová
4. Ing. Josef Pošvař
5. Miroslav Chvátal
6. Anna Husáková
7. Tomáš Březina
8. Martin Jiříkovský
9. Michal Krejča

Volební strana Tolerance kandiduje v tomto složení:
1. Renata Herzánová
2. Michal Skála
3. Jiří Grasgruber
4. Lenka Opálková
5. Jan Hájek
6. Jiří Čurda
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Tyto dvě strany mají společný cíl. Chtějí pracovat na dalším rozvoji obce. 

• Prioritou je dokončení rekonstrukce místních komunikací a chodníků. 
• Chceme se zaměřit na účelné a smysluplné využití budovy bývalé školky. 
• Dalším velkým projektem, o který se chceme zasadit, jsou protipovodňo-

vá opatření obce Rešice. Konkrétně se jedná o rekonstrukci obecního rozhla-
su (varovného signálu). Navazujícím projektem bude rekonstrukce veřejného 
osvětlení. 

• Zasadíme se o vybudování retenční nádrže místo stávající vodní stavby 
„Myšák“. 

• Další investiční akcí bude rekonstrukce víceúčelového hřiště společně se 
zbudováním technického zázemí (toalety, technická místnost, atd.) 

• Budeme usilovat o získání dotace na obnovu aleje u kaple sv. Jana Nepo-
muckého. Pamatujeme také na osadu Kordula. Rádi bychom opravili tamní 
kapli Panny Marie  Karmelské. 

• Za důležité považujeme komunikaci s občany, naslouchání jejich problé-
mů a podnětů. 

Za stranu Nezávislí Petra Jílková
Za stranu Tolerance Renata Herzánová

Oznámení o době a místě konání voleb 
do Zastupitelstva obce Rešice

Starostka obce Rešice  podle § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů 
oznamuje:

1. Volby do zastupitelstva Rešice se uskuteční v pátek dne 5. října 2018 
od 14:00 hod. do 22:00 hod. a v sobotu dne 6. října 2018 od 8:00 hod. do 14:00. 
hod.

2. Místem konání Voleb do zastupitelstva obce  ve volebním okrsku  
č. 1 pro voliče bydlící v obci Rešice a Rešice - místní část Kordula,  je volební 
místnost v přízemí Společenského domu A. Opálky č.p. 97 v Rešicích.

• Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny před dnem voleb hlasovací 
lístky. Po dobu voleb může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti.
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• Voliči bude umožněno hlasovat poté, kdy prokáže svou totožnost a stát-
ní občanství České republiky, popřípadě státní občanství státu, jehož občané  
jsou oprávněni volit na území České republiky, platným dokladem (občan-
ským průkazem nebo cestovním pasem, jde-li o cizince, průkazem o povolení 
k pobytu).

• MěÚ Moravský Krumlov  organizuje službu ve dnech voleb na úseku OP 
(občanské průkazy) pro vydání náhradního dokladu OP, tzv. “blesk“ (je nutná 
fotografie 2 ks) 

• Volič může požádat ze závažných zdravotních důvodů obecní úřad                     
(tel. 515 338 135, 724 185 324, 724 546 610) o hlasování mimo volební míst-
nost tj. do přenosné urny.

• Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru pro úpravu hla-
sovacích lístků, jinak mu okrsková volební komise neumožní hlasování.

• K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební místnosti 
je každý povinen uposlechnout pokynů předsedy okrskové volební komise.

Renata Herzánová

BEZPEČNOST V OKOLÍ JE DUKOVANY

Činnost Energetického Třebíčska 

V letošním roce Energetické Třebíčsko (ET) dosáhlo na kulaté pětileté vý-
ročí úspěšného fungování. Partnerem sdružení je Ekoregion 5. Předsedkyně 
Petra Jílková se pravidelně účastní jednání týkající se rozvoje regionu v sou-
vislosti s jadernou energetikou. 

Co se událo v první polovině roku

V lednu pozval předseda Vítězslav Jonáš na zámek do Dukovan ministra 
průmyslu Tomáš Hünera na setkání se členy. Diskutovali o aktuálním stavu v 
procesu příprav výstavby nových jaderných zdrojů. Zájem o členství projevi-
ly další firmy. Lze tedy říci, že se každý půl rok sdružení rozšiřuje. V únoru 
zasedal hospodářský výbor poslanecké sněmovny přímo v elektrárně. Jednání 
se zúčastnil také předseda Vítězslav Jonáš. Energetické Třebíčsko ve spoluprá-
ci s korejskou KHNP zorganizovalo pracovní misi do Jižní Koreje. Delegace 
z regionu navštívila vedení KHNP, jejich jaderné elektrárny a také úložiště 
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radioaktivního odpadu. V březnu se Energetické Třebíčsko aktivně účastni-
lo semináře ve Vladislavi, kde starostové a odborníci řešili nutnost obchvatu.  
V dubnu přijal předseda Jonáš ve své kanceláři francouzského velvyslance, 
který s ním řešil jadernou energetiku v ČR a ve Francii. Poté došlo k dohodě  
s francouzskou firmou EDF k uspořádání kulatého stolu, termín je stanoven na 
prosinec 2018. Velké úsilí věnovalo Energetické Třebíčsko přípravě dubnové 
konference v Senátu s názvem Stav plnění Národního akčního plánu jaderné 
energetiky, rizika a příležitosti. Své zástupce zde měl i Ekoregion 5. 

V květnu se sdružení společně se spolkem Regio 2020 pustilo do organi-
zace cyklojízdy na podporu cyklostezky Třebíč–Dukovany. Předseda Jonáš se 
v červnu zúčastnil bratislavské konference ENEF. V červnu se konalo veřejné 
projednávání EIA k záměru výstavby nových jaderných bloků v Dukovanech. 
Ani zde nemohli zástupci Energetického Třebíčska  a Ekoregionu 5 chybět. 
Svým vystoupením a aktivitou podpořili jednoznačně výstavbu. 

Aktivity v létě a na podzim

Energetické Třebíčsko iniciovala také dobrovolnické korejské dny na Tře-
bíčsku a stalo se koordinátorem aktivit. Korejská organizace KUCSS přivez-
la studenty, kteří pomáhali dva týdny v neziskovkách a také na sportovištích 
v Třebíči.  Jejich pomoc byla též materiální a finanční. Od září se korejská 
KHNP stala generálním partnerem třebíčského hokeje a zimní stadion se nově 
jmenuje KHNP aréna. 

Ve čtvrtek 23. srpna se delegace regionu okolí Jaderné elektrárny Dukova-
ny (Energoregion 2020, ET, Ekoregion 5, OBK, obce Dukovany a Roucho-



vany, Krajská hospodářská komora) sešla s ministryní průmyslu a obchodu 
paní Martou Novákovou (na snímku vlevo). Informovali ji o podpoře regionu 
a obyvatelstva nové výstavbě.

V říjnu se uskuteční kulatý stůl s Rosatomem, kde budou představeny různé 
cesty výstavby nových jaderných bloků. Přijede i vládní zmocněnec pro jádro 
v Maďarku pan Aszodi. 

Energetické Třebíčsko také monitoruje situaci ohledně hlubinného úložiště. 
Sleduje veškeré dění týkající se energetiky a připravuje stanoviska, vysvětluje 
a aktivně řeší vše, co se týká jaderné energetiky. 

 Děkujeme za vynikající spolupráci s obcí Rešice, paní starostkou a také 
Ekoregionem 5. 

Eva Fruhwirtová, Energetické Třebíčsko

UDÁLOSTI V OBCI

Pěší pouť do Hlubokých Mašůvek – obnovená krása 
z dob našich babiček a prababiček

Letošní pěší pouť do Hlubokých Mašůvek byla pro nás poutníky výjimeč-
ná, a to hned třikrát.

Za prvé proto, že naše společenství se vydalo na pouť již po desáté. Za 
těch deset roků, se naše společenství různě obměnilo. 

9
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Někteří poutníci šli jen jednou, dvakrát, někteří si už ze zdravotních důvo-
du na necelých 30 km cesty netroufnou, ale podporují nás myšlenkou a také 
tím, že nás vyprovodí vesnicí i kousek cesty za Rešice.

Za druhé proto, že se k nám přidali poutníci z farnosti z Mohelna. Z Mo-
helna byl také nejmladší poutník, jedenáctiletý Jakub, který se svou mamin-
kou a dalšími dvěma poutníky ušel cestu z Mohelna až do Mašůvek.

A konečně potřetí, a pro nás všechny zúčastněné to byla výjimečná pouť 
tím, že nás na cestě doprovázel o. Petr Václavek.

Myslím, že můžu říct za všechny zúčastněné, za rok první sobotu v čer-
venci, opět obujeme pohodlné boty a již po jedenácté vyrazíme do Mašůvek.

Zdeňka Slámová
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Nohejbal v Rešicích

I letos se povedlo skupince nohejbalových nadšenců uspořádat další roč-
ník nohejbalového turnaje a to dne 14. 7. 2018. Pro letošek to byl jeden z nej-
silnějších turnajů, co se účasti     týče – zúčastnilo se 12 týmů – z toho jeden 
plně dámský tým s již tradičním názvem „ Tři sestry „. Vítězem turnaje se 
stal tým s názvem „ Pitevna „ kterému touto cestou ještě jednou gratulujeme.

K občerstvení bylo pivo, limo, trocha slaného pečiva a k jídlu se podávala 
uzená cigára. Letos se za námi na hřiště vydalo pár místních obyvatel, kteří 
si k obědu dali klobásu a pivo.

Počasí bylo krásné, sluníčko svítilo, pár kapek spadlo, aby se od škváry 
neprášilo a tak si opět troufám říci, že turnaj byl nadmíru povedený. Věřím, 
že i příští turnaj bude plný sportovních nadšenců jak v řadách hráčů, tak v 
řadách fanoušků a ponese se v přátelském duchu.

Lucie Dušánková

Poutní mše v Kordule

Psal se rok 1972, kdy se konala v naší Kordule poslední mše svatá spo-
jená s tradiční poutí a pouťovou zábavou. Na dlouhých 28 let se tato tradice 
přerušila až nastal rok 2000, kdy bratři Josef a František Maštalířovi z Rešic 
zavítali do Kordule k panu Vlastimilu Lapešovi s prosbou o obnovení této 
tradice. Po vzájemné domluvě se pan Lapeš spojil s tehdejším sloužícím pa-
nem farářem Kopeckým a obnovili alespoň poutní mši svatou (od pouťové 
zábavy se upustilo).
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A tak se v neděli dne 15. července letošního roku po svém obnovení  ko-
nala v Kordule již 18. tradiční poutní mše svatá k panně Marii Karmelské. 
Sloužil ji náš pan farář Pavel Krč a celou mší ho doprovázel  žesťový kvintet 
„MUSICA ANIMAE“ z Velkých Pavlovic.

Za krásného slunného počasí se poutní mše zúčastnilo asi 60 poutníků. 
Bylo velice milé a příjemné, že po mši svaté nám kvintet zahrál – jak patří 
ke každé tradiční pouti – krásné dechové písničky a nechybělo ani vynikající 
domácí cukroví, které jsem měla možnost ochutnat od manželů Reinischo-
vých, za které ještě jednou děkuji.

V neposlední řadě bych opravdu chtěla poděkovat „kordulským starou-
sedlíkům“ za přípravu této poutě. Výzdoba kapličky a jejího okolí tradičními 
májkami stálo jistě mnoho úsilí a výsledek stál opravdu za to.

Petra Jílková

Loučení s prázdninami

Jako již tradičně si i letos obecní úřad v Rešicích připravil nejen pro děti 
loučení s prázdninami, které se konalo na místním fotbalovém hřišti v sobotu 
25. srpna v odpoledních hodinách.

Pro děti byla připravena celá řada aktivit. Hned na úvod si vybraly pol-
štářek, který si samy vybarvily a odnesly domů na památku. Následovalo 
magické divadlo Katonas. Do představení zapojil kouzelník nejen děti , ale 
i dospělé. Kouzlilo se, čarovalo, padaly ruce na gilotýně, ztrácely se snubní 
prsteny…..ale vše nakonec dobře dopadlo (:-). 
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Čáry máry fuk…kde se vzalo, 
tu se vzalo plno nafukovacích ba-
lónků, které děti ocenily velkým  
potleskem.

Neodmyslitelnou součástí ukon-
čení s prázdninami je možnost pro-
jížďky na koních, kterou našim 
dětem, jako každý rok, dopřála Rad-
ka Vacušková. Velkým lákadlem  
a atrakcí pro děti byla nafukovací 
obří skluzavka Titanic.

O vynikající občerstvení se nám 
postarali naši hasiči. Děti nejvíce 
ocenily párek v rohlíku a dospěláci 
si pochutnávali na uzené cigáře. Pivo  
a limonádka také nechyběly.

Závěrem velké poděkovaní všem, 
kteří se jakkoliv podíleli na přípravě  
a následném úklidu, dětem i jejich 
rodinným příslušníkům a už teď se 
těšíme na příští rok.

Petra Jílková

Městské kulturní středisko Moravský Krumlov ve spolupráci s partnery  
v jednotlivých obcích pořádalo letos již 12. ročník „Malý festival loutky“. 
Termín konání festivalu byl od soboty 1. 9. do neděle 9. 9. 2018 a byl  slav-
nostně zahájen na náměstí T. G. Masaryka v Moravském Krumlově. 
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Festivalu se zúčastnilo celkem patnáct profesionálních divadelních sou-
borů, které sehrály po jednotlivých obcích kvalitní divadelní představení.

I naše obec, jako každý rok, se k tomuto festivalu připojila a v neděli  
9. září v sále Společenského domu A. Opálky sehrálo divadlo M. Kopeckého 
pohádku Jak pejsek Ferda potkal sluníčko. Divadelního představení se zú-
častnilo přibližně 30 dětí a 20 dospělých.

Z této pohádky děti mohly namalovat obrázek postavy, či výjevy, které je 
nejvíce zaujaly a tak se zúčastnit  soutěže „Obrázky z pohádky“. Propozice  
k soutěži obdržely děti po skončení divadla. 

Tyto obrázky se prostřednictvím obecního úřadu nebo osobně mohly ode-
vzdávat na Městské kulturní středisko Moravský Krumlov do 30. září 2018. 
Porota posléze vyhodnotí vítězná díla a jejich autoři budou odměněni při 
slavnostním vyhlášení soutěže na podzim roku 2018 v Informačním centru 
Jaderné elektrárny Dukovany.

Renata Herzánová

Sbor dobrovolných hasičůRešice

	Dobrý den,

opět se hlásí obecní zpravodaj a rádi bychom se s Vámi podělili o udá-
losti, které v naší obci proběhli za uplynulé období.

	Začínáme bohužel událostí, která je pro všechny občany nepříjem-
ná. Dne 27. července se v odpoledních hodinách přes Rešice 
přehnala vlna bouřek mířící z Polska. Naši vesničku to zasáhlo 
v plné síle a během několika hodin napršelo cca 70-80 ml srážek.  
V tomto suchém období by to bylo požehnáním, ale pozvolným deš-
těm. Členové SDH Rešice měli opravdu na pilno, od čištění kaná-
lů, čerpání vody ze sklepů až po následný úklid obce od usazenin 
bahna.
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	Naši hasiči nesoucí hrdě náš prapor přijeli podpořit Rakšické hasiče 
při oslavách   120. založení jejich sboru dne 11.8.2018. Též Rakšice 
přijeli podpořit naše sdružení při oslavách našeho sdružení 120. výročí.

	Dne 18. srpna naše sdružení pořádalo letní country večer s kapelou 
Šero před místním pohostinstvím. Byla zde dobrá nálada, tancovalo se 
tancovalo, výborné pivečko a grandiózní kotlík s masem. Počasí nám 
též přálo a noc byla opravdu letní. Tak ať se příští rok akce znovu po-
vede.
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	Na konci prázdnin (25.8.) jsme vypomáhali při ukončení prázdnin 
pro děti na místním hřišti. Kde pro nejmenší ratolesti byla připravena 
velká skluzavka, malované polštářky, magické divadlo Katonas i mož-
nost projížďky na koních. Samozřejmě i pro dospěláky bylo pivečko, 
pro ty menší limonáda a něco dobrého na zub. Více v článku starostky 
obce.

	Firma ČEZ požádala hasiče z okolí JE Dukovany o pomoc při zajiš-
tění akce ČEZ Energy fest v JE Dukovany – akce byla pro zájemce 
zdarma a byli tam umělci jako Lucie Bílá, David Koller, Aneta Lange-
rová, Bára Poláková. Naši hasiči se podíleli na organizačním zajištění 
této akce dne 22.9.2018.

	Plánované akce na podzim roku 2018
•	 Seřízení a údržba hasičské techniky
•	 Různé výpomoci s obcí (akce, brigády)

	Za SDH Rešice Vám přeji hezký a poklidný podzim 
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INFORMACE A POZVÁNKY

Pozvánky na plánované společenské akce v obci:

Říjen 2018
• 07. 10. 2018  -  Vítání nových občánků do obce
• 12. 10. 2018  nebo 19. 10. 2018 - Halloweenská stezka odvahy
• 21. 10. 2018  - Ochotnický divadelní soubor Budišov 
    - hra Nejkrásnější válka

 Zdroj: internet.                                                  napsal: Josef Pošvař
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O  b  e  c  n  í      k n  i  h  o  v  n  a  
 
POZOR - změna  !!! 
Od září je knihovna otevřena   každou středu  od   15. hodin do 18. hodin. 
 
Nové knihy: 
 

 
Kocourek se 
vrací  
Zrzečka pod 
hvězdami 
Michaela 
Hrachovcová 
 

Kocourek se vrací 
Kniha pro předškolní a mladší školní děti vypráví příběh kocourka, který 
neposlechl maminku a vydal se za dobrodružstvím. V lese se setkává s 
nebezpečím, ale potká také kamarády, kteří mu pomohou najít cestu domů. 
Kniha je metaforou lidského hledání. Ukazuje, že přestože člověk udělá chybu, 
která s sebou nese důsledky, existuje naděje na nalezení cesty zpět. 
 
Zrzečka pod hvězdami 
Tato kniha děti opět zavede do přírody, mezi veverky a ostatní obyvatele lesa. 
Zrzečku s Veveříkem čeká první zima v jejích vlastních pelíšcích. Dokážou se na ni 
připravit? Přežijí v mrazivých dnech, i když jim došly zásoby a jaro stále 
nepřichází? Příběh poukazuje na to, že ač se zvířecí i dětský svět jeví jako 
bezstarostný, všichni v něm musíme přijmout zodpovědnost, která k němu náleží 

 

Svět plný 
hádanek 
Zuzana 
Pospíšilová 

Ucelený soubor hádanek pro děti předškolního a mladšího školního věku, s jejichž 
pomocí si děti srozumitelnou a zábavnou formou rozvíjejí znalosti o okolním světě. 
Rozdělení na kapitoly je tematické, děti si mohou řešením hádanek upevňovat znalosti 
různých prostředí: ve školce, na poště, u lékaře, na policii, v lese, v cirkuse a podobně. 
Další kapitoly jsou věnovány například částem těla, druhům sportu, barvám, povoláním 
nebo svátečním dnům, jako jsou Vánoce a Velikonoce. 

 
Mapa tajemných míst: 
Brno a okolí, Jižní Morava,  
Podyjí 

Tipy na výlety po našem kraji 

 

Záhadná 
jízda králů 
Jiří Jilík 

Společně s autorem se čtenář vydává hledat původ jednoho z nejzajímavějších 
lidových obyčejů Slovácka - jízdy králů. Je snad zvyk ohlasem iniciačních obřadů 
našich prapředků, anebo hledání ztraceného velkomoravského krále Svatopluka?  
Či jde o památku na krále Matyáše prchajícího z prohrané bitvy?  
Fotografie Marie Holečková. 

 
Tajemství 
vánočních 
nocí 
Jeanne Ruland 

Průvodce nejkrásnější dobou roku! 
„Vánoční noci" neboli dvanáct posvátných dnů mezi počátkem vánočních svátků a 
dnem Tří králů, 6. ledna, byly odpradávna považovány za svatý čas, kdy se nám 
chce co nejméně pracovat a co nejvíce slavit, hodnotit uplynulý rok a různými 
věšteckými technikami nahlížet do budoucnosti. 

 



 

V listopadu  si mohou děti I dospělí připravit adventní 
věneček nebo jinou vánoční dekoraci.  
 
Věci potřebné k výrobě budou připravené , výrobu a 
výzdobu  dekorace  a věnečku předvede paní Jana 
Opálková. Samozřejmě si můžete donést i své věci, 
které byste chtěli mít na adventním věnci.  
 
Mohou přijít i rodiče, aby dětem  pomohli s  výrobou a  
jejich věnečky byly co nejhezčí.  
 
Termín bude ještě upřesněn rozhlasem, na vývěsce u 
zastávky i v obchodě. 

 

 

V  prosinci   si  děti  na  drobné  dárky, kterými 
obdarují na vánoce své nejmilejší , mohou 
vyrobit vánoční papír. 
 
Razítka si budou děti budou vyrábět 
osvědčeným způsobem  - vyříznutím z 
brambory, nebo si vyberou z připravených  
razítek s vánočním motivem.  
 
Opět s dětmi mohou přijít i rodiče. 
Pomáhat s výrobou  s  výrobou vánočních 
papírů bude pomáhat paní Zdeňka 
Slámová.  
Oblečení dětí přizpůsobte prosím možnosti, 
že případné umazání od barev nebude pro 
jejich  oděv katastrofa. 
  
Termín  : 12. 12.  – ve středu odpoledne  
                 od 15. do 18.hodin 
. 

 

Prázdninová soutěž , 
která  byla vytištěna v minulém čísle zpravodaje, měla k 24. 9. celkem 12 účastníků. 
Dětem samozřejmě pomáhali rodiče nebo dědečkové  a babičky, někteří si soutěžní  
otázky doplnili  vyhledáním na internetu , i přímo v knihovně. 
 Zúčastnili se i 4 soutěžící důchodového věku.  
Kdo soutěžní otázky ještě neodevzdal  a  chce  soutěžit, ověřit si své znalosti,  může  
si vyzvednou otázky v knihovně a hned je doplnit.  
Jsou i soutěžící, kteří si dosud nevyzvedli ceny.  Pro ně jsou  připraveny v knihovně. 
Správné odpovědi budou vyvěšeny na vývěsce u autobusové zastávky . 
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Společenská kronika 
za období červenec – září 2018

Oslavili jsme……

Významná životní jubilea oslavili naši spoluobčané, kterým srdečně ještě 
jednou blahopřejeme:

• Reinischová Mária        70 let  (31. 7.)
• Dufek Jiří                        65 let  (9. 8.)
• Vystrčilová Františka      75 let  (12. 9.)

Přivítali jsme…

V Rešicích jsme přivítali nově narozeného občánka:
• Viktorie Vrtěnová         20. 6. 2018

Šťastným rodičům srdečně blahopřejeme a Tobě milá Viktorie přejeme, 
aby se Ti mezi námi dobře žilo.

Rozloučili jsme se…

V uplynulém období nás bohužel zarmoutili svým odchodem naši spolu-
občané. Jejich rodinám a blízkým vyjadřujeme naši upřímnou soustrast.

• Bohuslav Hejkal              18. 1. 2018
• Iva Blahová                       1. 3. 2018
• Božena Skálová              15. 6. 2018
• Jiří Pavlíček                    11. 7. 2018
• Miloslav Brabenec          10. 8. 2018
• Milada Pospíšilová         14. 8. 2018



27

NON-STOP pomoc v krizových situacích (pády, zranění) 

Nepřetržitá 24/7 Asistenční a Tísňová péče „Anděl na drátě“ je určena převážně seniorům 
a osobám se zdravotním postižením, u kterých se zvyšuje riziko pádu, náhlé nevolnosti, 
slabosti či kolapsu. Zdraví i život pak závisí na rychlém zajištění pomoci.  

Princip služby spočívá v tom, že klient má stále u sebe (na ruce) malé elektronické zařízení 
(hodinky, náramek) Po jeho stisknutí se ozve hlas asistenta a ten po vyhodnocení situace 
zvolí postup a formu zajišťované pomoci. Profesionálně proškolený asistent je s klientem v 
neustálé komunikaci až do úplného vyřešení celé situace.  

Zařízení dokáže samo rozpoznat a upozornit na nestandardní situace (náhlý pád či déle 
trvající nehybnost) i když klient nestihne aktivovat tlačítko. Zároveň se lokalizuje (GPS/GSM) 
místo v jakém se klient nachází. Asistent i v těchto případech volá na zařízení a ověřuje stav 
klienta.  

Senior a jeho rodina tak mají jistotu, že se mu vždy dostane rychlé a optimální pomoci 
v domácím i venkovním prostředí. Uživatel tím získá větší sebedůvěru a nemusí se 
omezovat ve svých aktivitách a oblíbených činnostech kvůli obavám z nečekaných problémů.  

Linka pomoci a bezpečí pro seniory 
Součástí služby je také non- stop linka pomoci a bezpečí pro seniory (pomoc při úzkostných 
a tísnivých pocitech) a poradna pro seniory (pomoc a rada před podvodnými praktikami 
podomních a telefonních prodejců, pomoc při řešení problémů v domácnosti).  

Bez mobilního telefonu, bez měsíčních plateb za SIM kartu 
Další přidanou hodnotou je možnost přijímat hovory na zařízení od rodiny a přátel ale hlavně 
vlastní, neomezené volání ze zařízení (odchozí hovory) na jakákoliv čísla v rámci veškerých 
států EU (vše v ceně služby). Klient tak nepotřebuje telefon a ušetří za kredit či paušál SIM 
karty.  

Všechny tyto služby stisknutím jediného tlačítka 

 

 

Linnet eu s.r.o.                   Anděl na drátě, z.ú.                  Mělčany 38, 518 01 Dobruška 

Tel.: 774 705 824          E-mail: info@andelnadrate.cz           www.andelnadrate.cz 
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